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Datum: 23 februari 2022 
Betreft: Hervatten cao overleg 
 
 
Geachte heer Bruggeman, beste Kim, 
 
Op 1 maart aanstaande expireert de cao voor het KLM grondpersoneel. U hebt in eerste instantie te 
kennen gegeven het niet noodzakelijk te achten op korte termijn het cao-overleg op te starten, om-
dat tot en met 31 december 2022 afspraken van kracht zijn betreffende een arbeidsvoorwaardelijke 
bijdrage. Wij vonden uw reactie niet aanvaardbaar en hebben daarom aangedrongen op een verken-
nend overleg vóór het expireren van de cao. Wij zouden eerder deze week alsnog een gesprek met 
elkaar aangaan over de cao, maar dat gesprek is door KLM, wegens andere prioriteiten, afgezegd.  
 
Voor het verstrekken van een lening heeft de overheid KLM voorwaarden opgelegd. In dat kader 
hebben de arbeidsvoorwaardelijke partijen, onder grote druk, in het najaar van 2020 afspraken ge-
maakt over een arbeidsvoorwaardelijke bijdrage. Het gaat daarbij (1) uitsluitend om het inzetten van 
op geld waardeerbare arbeidsvoorwaarden en (2) om arbeidsvoorwaarden die op basis van reeds 
bestaande cao-afspraken te gelde zouden kunnen worden gemaakt. De afspraken over de arbeids-
voorwaardelijke bijdrage impliceren niet dat bij het expireren van de cao geen nieuwe cao-afspraken 
zouden kunnen worden gemaakt.  
 
Gezien de ontwikkelingen op de arbeidsmarkt kunnen wij ons als arbeidsvoorwaardelijke partijen 
helemaal niet permitteren om voorlopig niks te doen, integendeel. De bonden voelen de noodzaak 
en urgentie om snel iets te doen aan de aantrekkelijkheid van KLM als werkgever, overigens niet al-
leen met het oog op het aantrekken van nieuw personeel. Uit de gesprekken die wij met u voeren 
hebben wij kunnen afleiden dat wij hier hebben te maken met een gemeenschappelijk streven.  
 
Uw stelling dat wij al arbeidsvoorwaardelijke afspraken hebben tot eind 2022 en er om die reden 
weinig te bespreken valt, is in het licht van de situatie waarin werkgever en werknemers zich bevin-
den misplaatst. Wij dringen er daarom bij u nadrukkelijk op aan zo spoedig mogelijk data te plannen 
(op korte termijn) waarop wij met elkaar in gesprek gaan over een nieuwe cao. 
 
 
Met vriendelijke groet,  
 
 



 

 

 
Mark Rademaker    David van de Geer 
Vereniging van KLM Professionals   FNV Luchtvaart 

 
 
    
 

 
 
Huug Brinkers     Theo de Werk, Henk Donker  
De Unie      Nederlandse Vereniging van Luchtvaarttechnici  
 
 
 
 
 
 
Chantal van Binsbergen 
CNV Vakmensen  

 


